
 Skolebestyrelsesmøde
Mandag den 23. august - 2021 kl. 18.15 - 20.15

Deltagere: Klaus, Bo, Mia, Anette, Kathrine, Line, Mette, Klaus (medarbejder), Anette
(Viceskoleleder), Lasse
Afbud: Bo, Kristian

Dagsorden:
1. Godkendelse af referat

Referat godkendt

2. Orientering
a. Formand

Der har været nedsat to ansættelsesudvalg siden sidste
bestyrelsesmøde. Skolebestyrelsen har været repræsenteret og det
har været to enige ansættelsesudvalg.
Dialogmøde i september og/eller oktober. Klaus undersøger, om der er
to møder kort efter hinanden eller det ene er flyttet.

b. Elevråd
Ikke valgt endnu.

c. Skoleleder
Vi er kommet godt i gang med det nye skoleår. Retningslinjerne
anbefaler fokus på håndhygiejne og udluftning, og derudover er det en
helt normal skoledag. Det er dejligt at se, hvordan eleverne var samlet i
skolegården på første skoledag og tog imod de nyansatte og de nye 0.
klasser, 7. klasser og basishold. Det er dejligt at se, hvordan eleverne
igen er sammen på tværs af klasser og årgange i pauserne.

3. Kort orientering om pædagogisk fokuspunkt: Dannelse
a. Info om proces

Lasse ridsede processen om fokus på dannelse i skolen op. D. 6/8
holdt Niels Bjerre Tange, lektor ved VIA Århus, oplæg om dannelse for
skolens pædagogiske personale. Skolebestyrelsen var inviteret, men
grundet oplæggets placering på dagen, kunne ingen fra bestyrelsen
deltage.
Der er fokus på at lyse på dannelsesaspektet af skolegangen både i
dagligdagens undervisning og i uge 4-6, hvor der vil være mulighed for
at prøve forskellige tilgange til dannelse i undervisningen af.
Skolebestyrelsen informeres og drøfter emnet på hvert møde -
Bestyrelsen kigger på hvordan informationer om fokusområdet kan
formidles til skolens forældre.



4. Fælles bestyrelsesmøde m. børnehaven
a. Input fra skolebestyrelsen til dagsorden

Skolebestyrelsen giver input til dagsordenen på dette møde, hvorefter ledelsen fra
skole og børnehave mødes og udarbejder dagsorden.
Det vil være godt at ridse pointer op fra sidste møde, da det er længe siden, og det
er vigtigt, at vi ikke drøfter det samme igen. Punkter til dagsorden:
Årshjul - Præsentation
Kommunikation - synliggørelse af samarbejdet mellem Tofteskovens børnehuse “Det
naturlige valg”.
Sociale medier?

5. Facebookgruppe
a. Præsentation af tanker/dilemmaer i dette

Vi drøftede en form på dette og særligt hvordan brug af billeder skal
tænkes. Der er enighed om en sikker start, hvor man ikke har billeder
forfra af elever eller personale.

b. Drøftelse
Vi kommer med et udspil til retningslinjer for brug, vi så kan
opkvalificere og forhåbentligt godkende.

6. Frihedsgrader
a. Oprids af muligheder i dette skoleår

Frihedsgraderne indebærer, at kommunalbestyrelserne, henholdsvis
skolelederne, kan træffe beslutning om at fravige nogle af
folkeskolelovens bestemmelser fra den 1. august 2021. Det drejer sig
om følgende bestemmelser:
1) Elevplaner, jf. folkeskolelovens § 13 b.
2) Skoledagens længde og den understøttende undervisning, jf.
folkeskolelovens
§ 14 b, stk. 1, og § 16 a.
3) Målsætningen om fuld kompetencedækning, jf. folkeskolelovens
§ 40, stk. 7.
4) Kvalitetsrapporter, jf. folkeskolelovens § 40 a.

b. Præsentation af tanker om proces med medarbejdere og bestyrelse
Temaet drøftes med det pædagogiske personale to gange i løbet af
efteråret. Tanken er, at der mellem drøftelserne tages pointer med til
skolebestyrelsen, der opkvalificerer pointer, drøftelser og beslutninger
inden noget vedtages.

c. Input fra bestyrelsen
Det er vigtigt, at eventuelle to-lærertimer kommer alle elever til gode.

7. Punkter til dette års arbejde i skolebestyrelsen



a. Prioritering af punkter til dette års arbejde i skolebestyrelsen
Fast punkt: Fokus: Dannelse
Facebookgruppen skal gøres færdig.
Principper (Prioriteret liste):

- Lejrskoler og skolerejser
- Skole- hjemsamarbejde
- Værdiregelsæt og antimobbestrategi

Bestyrelsen aftalte at behandle principperne løbende i dette skoleår.

8. Princip for lejrskoler
a. Alt afhængigt af tiden vil vi kradse i overfladen og finde eventuelle

punkter i princippet til drøftelse eller tage hul på disse punkter og kigge
på mulige ændringer. (Se principperne på næste side)
Udsat til næste møde

9. Evt.
Cykelsti fra skole til tunnel er vokset til flere steder - Dette meldes på “Gi’ et praj”
Årsberetning - finde en dag. Forældrerepræsentanterne aftaler en dag hvor
årsberetningen udarbejdes. Det bliver d. 7/9.




